
Protokół Nr VI/15

z VI sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 31 marca 2015 r.

w Miejskiej sali koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 17:05)

Obrady VI sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący stwierdził, że na sali jest quorum - obecnych było 20 radnych - pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał oraz powitał  przybyłych radnych i  zaproszonych gości – 

listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły zapytał  czy  Radni  chcieliby  zgłosić 

propozycje do porządku obrad.

Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1.Sprawy regulaminowe.

2.Wręczenie statuetki z okazji jubileuszu działalności firmy.

3.Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy IV a VI 

sesją Rady Miasta Piły – druk nr 85.

4.Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 87.

5.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Wielkopolskiemu - druk 

nr 84.

6.Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r. -druk nr 90.

7.Projekt uchwały w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej – druk nr 89.

8.Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Piła w sezonie kąpielowym od

15 czerwca do 15 września 2015 r. - druk nr 91.

http://bip.pila.pl/cms_inc/cms_pobierz_dokument.php?id=153&dok_id=13857


9.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu ochrony środowiska dla Gminy Piła na lata 2014 

- 2018" – druk nr 92.

10.Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Miasta Piły na 

zabiegi sterylizacji i kastracji psów i kotów z terenu Miasta Piły – druk nr 93.

11.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Wałeckiej i Suchej - druk nr 95.

12.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Wałeckiej i Zalewu Koszyckiego – druk nr 96.

13.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie Gładyszewa wraz z listą nieuwzględnionych uwag - druk nr 97.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły wraz z listą nieuwzględnionych uwag - druk nr 94.

15.Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy 

ul. Ogrodowej w Pile – druk nr 98.

16.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu lokali użytkowych wraz z udziałami w nieruchomościach wspólnych na rzecz najemców 

- druk nr 99.

17.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy 

– druk nr 100.

18.Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy 

ul. Krzywej w Pile – druk nr 101.

19.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału w nieruchomości wspólnej 

położonej przy ul. Roosevelta 16-18 w Pile wraz z jednoczesną sprzedażą udziału w gruncie - druk 

nr 102

20.Projekt  uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości  położonej  przy ul. 

Wiosny Ludów w Pile – druk nr 103.

21.Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej  przy Al. 

Wojska Polskiego w Pile - druk nr 104.

22.Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargów nieruchomości położonych przy ul. 

Walki Młodych w Pile - druk nr 105.

23.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2015 - 
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2024 – druk nr 106.

24.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. - druk nr 107.

25.Raport  dotyczący wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  i  Gminnego 

Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  oraz  efektów  ich  realizacji

w Gminie Piła w 2014 r. - druk nr 88.

26.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 86.

27.Wolne głosy, wnioski i informacje.

28.Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poprosił wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Piły Pawła Jarczaka o odczytanie informacji w sprawie protokołu z IV i V sesji Rady Miasta Piły - 

informacje stanowią załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący  Paweł  Jarczak odczytał  informację  i  postawił  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z IV sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni jednogłośnie – 19 głosami „za”, przyjęli wniosek o przyjęcie protokołu z IV sesji Rady 

Miasta Piły bez odczytania.

Wiceprzewodniczący  Paweł  Jarczak odczytał  informację  i  postawił  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z V sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni jednogłośnie – 19 głosami „za”, przyjęli wniosek o przyjęcie protokołu z V sesji Rady 

Miasta Piły bez odczytania.

Ad 2.

Wręczenie statuetki z okazji jubileuszu działalności firmy.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły poprosił  o  wystąpienie:  Prezydenta  Miasta  Piły  Piotra 
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Głowskiego,  członka  Rady  Izby  Gospodarczej  Północnej  Wielkopolski  Marcina  Zamojdę  oraz 

Adama Olejarza, właściciela firmy Axo & Partner Dom Finansowy.

Nastąpiło wręczenie jubileuszowej statuetki.

Adam Olejarz, właściciel firmy Axo & Partner Dom Finansowy powiedział, że jest wdzięczny 

za wyróżnienie i za docenienie 20 lat pracy. Adam Olejarz przedstawił krótko historię swojej firmy

i  dodał,  że  celem było  stworzenie  domu finansowego,  firmy,  w której  mieszkańcy będą  mogli 

skorzystać z różnych możliwości finansowych i profesjonalnego doradztwa.

Ad 3.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy IV a VI 

sesją Rady Miasta Piły.

Radni nie zgłosili uwag do tego punktu.

Ad 4.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radny Paweł Dahlke poprosił o o rozwinięcie punktu 30. sprawozdania. Chodzi o zarządzenie

w sprawie powołania członków Pilskiej Rady Seniorów.

Prezydent  Piotr Głowski  odpowiadając  na  pytanie  powiedział,  że  do  Pilskiej  Rady Seniorów 

powołano:  Grażynę  Kalińską,  Prezesa  Fundacji  Pomocy  Inwalidom  Wojennym  i  Inwalidom 

Żołnierzom WP im. płk. F. Laskowskiego z siedzibą w Pile, Jana Ficermana, Prezesa Oddziału 

Stowarzyszenia  Seniorów Lotnictwa  Wojskowego RP w Pile,  Mariana  Kotewę,  przedstawiciela 

Stowarzyszenia Kombatantów Misji Pokojowych ONZ, Koło Nr 24 w Pile, Zygmunta Jelińskiego, 

Prezesa  Związku  Żołnierzy  Wojska  Polskiego,  Zarząd  Rejonowy  w  Pile,  Urszulę  Nowak-

Roznowską,  Prezesa  Uniwersytetu  Trzeciego  Wieku  w Pile,  Teresę  Lemańską,  Przewodniczącą 

Zarządu  Oddziału  Okręgowego  w Pile,  Polskiego  Związku  Emerytów,  Rencistów i  Inwalidów, 

Jerzego  Kozieł,  Reprezentanta  Stowarzyszenia  Emerytów  i  Rencistów  Policyjnych,  Zarząd 

Okręgowy w  Pile,  Jerzego  Przepiórę,  Sekretarza  Zarządu  Związku  Inwalidów  Wojennych  RP, 

Oddział  w  Pile,  Edwarda  Kowalika,  Prezesa  Związku  Kombatantów  Rzeczypospolitej  Polskiej
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i  Byłych Więźniów Politycznych,  Koło Miejskie  w Pile,  Marię Andrzejewską, Przedstawicielkę 

Polskiego  Towarzystwa  Turystyczno  –  Krajoznawczego,  Oddział  w  Pile  i  Edwarda  Kurgun, 

Przedstawiciela Towarzystwa Pomocy Chorym im. Sługi Bożej Stanisławy Leszczyńskiej w Pile.

Ad 5.

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Wielkopolskiemu omówiła 

Teresa Jakubowska, dyrektor Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta 

poinformowała Radnych, że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki powiedział,  że  zapisy  uchwały  stanowią  kolejny  etap 

przedsięwzięcia związanego z ośrodkiem radioterapii w Pile. 15 kwietnia 2013 roku podpisaliśmy 

porozumienie  z  Województwem Wielkopolskim,  Powiatem Pilskim,  szpitalem specjalistycznym

i z wielkopolskim centrum onkologii. Radny Bystrzycki powiedział, że w tych działaniach są dwa 

ważne momenty – mamy dokumentację ośrodka radioterapii i przekazujemy go wielkopolskiemu 

centrum  onkologicznemu.  Wielkopolskie  centrum  onkologiczne  będzie  bazowało  na  zadaniu 

zapisanym  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Województwa  Wielkopolskiego.  Drugim 

elementem jest dokumentacja projektowo – kosztorysowa dla oddziału onkologicznego, który to 

projekt Prezydent chciałby przekazać władzom Powiatu i  jest  okazja,  żeby członkowie Komisji 

Spraw Społecznych Rady Miasta  spotkali  się  z  Radnymi z  Rady Powiatu i  wspólnie  zajęli  się 

tematem przyszłości pilskiego szpitala.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” uchwała nr VI/66/15 stanowi załącznik do 

protokołu.
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Ad 6.

Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach Prezydenta 

Rzeczypospolitej  Polskiej  zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r.  omówił  Roman Szarzyński, 

sekretarz Gminy Piła.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr VI/67/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 7.

Projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  Spółdzielni  Socjalnej  zreferował  Adam  Leszczyński, 

dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że powinniśmy być dumni z tego, że to już jest druga 

nasza spółdzielnia. Radny powiedział, że mówimy o zagospodarowaniu dworca, ale jeśli spojrzymy 

na  Plan  Zrównoważonego  Rozwoju  Publicznego  Transportu  Zbiorowego  dla  Województwa 

Wielkopolskiego, to zastanawia, że w tym planie, chyba, nie ma ujętej drogi nr 10, drogi nr 11, 

obwodnicy w Ujściu i jest informacja o likwidacji połączenia PKP Piła – Krzyż Wielkopolski. My 

chcemy rozbudować dworzec PKP, żeby tętnił  życiem. Radny Bystrzycki  powiedział,  że  Radni 

Rady Miasta  Piły  powinni  poprzeć  apel  Prezydenta,  który  prosił  Radnych  Wojewódzkich,  aby

w głosowaniu majowym odrzucili niedobre dla nas decyzje przedstawione w ww. planie.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że popiera pomysł utworzenia spółdzielni socjalnej, ale dobrze 

by było, żeby przy okazji działalności gastronomicznej nowej spółdzielni „nie zgubić” działalności 

prowadzonej  przez  podopiecznych  Monaru  –  Markotu.  Radny  Dahlke  powiedział  też,  że

w uzasadnieniu wymienia się członków spółdzielni i brakuje tam Powiatu Pilskiego. Radny zapytał 

czy Powiat nie był zainteresowany współpracą.
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Prezydent Piotr Głowski powiedział, że z Powiatem Pilskim mamy już spółdzielnię - „Zielona 

Piła”,  która  bardzo  dobrze  wykonuje  swoje  zadania  i  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  żeby

w  dowolnym  momencie  rozszerzyć  zakres  działania  tej  istniejącej  już  spółdzielni.  Ta  nowa 

spółdzielnia będzie również miała otwartą formułę, jeżeli inne gminy będą chciały się przyłączyć, 

to  będzie to  możliwe.  Odnośnie Monaru  – Markotu,  to  współpracuje on z  nami  bardzo ściśle. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Bystrzyckiego, Prezydent powiedział, że mówił o tym na 

konferencji prasowej, że dokument, o którym wspominał Radny, został przygotowany przez firmę 

zewnętrzną na zlecenie Urzędu Marszałkowskiego i jest projektem pewnego działania, zostało to 

poddane konsultacjom społecznym, a te polegają na tym, że każdy może się wypowiedzieć. My, 

jako instytucja, wystąpiliśmy z uwagami, które wskazywały na to, że jest to zły pomysł i powinien 

zostać  wykreślony  na  etapie  procedowania  przez  Sejmik  Województwa  Wielkopolskiego. 

Wystąpiliśmy również osobiście do wszystkich radnych, którzy mają dzisiaj możliwość wpływania 

bezpośrednio na wynik tych głosowań. Prezydent dodał, że liczy na to, że nasze argumenty zostaną 

zaakceptowane i że zapis zostanie usunięty.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr VI/68/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Piła w sezonie kąpielowym od

15  czerwca  do  15  września  2015  r.  zreferowała  Małgorzata  Kaszuba,  zastępca  dyrektora 

Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że chciałby zapytać dyrektora Dariusza Kubickiego 

czy podpisane już są umowy z podnajemcami na terenie naszych ośrodków nad jeziorem Płocie

i Piaszczyste. Radny zapytał też o domki powstające na terenie ośrodka „Płotki”.

Dariusz  Kubicki,  dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  w  Pile powiedział,  że 

stosowne  umowy zostaną  podpisane,  będzie  zabezpieczenie  medyczne  i  ratownicy.  9  kwietnia

o  godzinie  11.00  odbędzie  się  licytacja  pięciu  nowych  domków  znajdujących  się  na  terenie 
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„Płotek”,  a  potem, systematycznie,  będziemy sprzedawać kolejne z  37 domków, a  12 domków 

pozostawimy do dyspozycji MOSiR-u i będą one zapewne już w tym sezonie służyć mieszkańcom 

Piły i przyjezdnym gościom.

Radny  Jacek  Bogusławski zapytał  co  przygotował  MOSiR  dla  odwiedzających  ośrodki  nad 

jeziorami w sezonie kąpielowym.

Dyrektor  Dariusz  Kubicki powiedział,  że  oferta  będzie  taka  jak  w  latach  poprzednich. 

Przygotowywana  jest  akcja  letnia,  w  każdy  weekend  lata  będą  na  miejscu  instruktorzy,  będą 

zabawy dla dzieci i konkursy. Od 31 lipca do 2 sierpnia na terenie ośrodka „Płotki” odbędzie się  

Plaża Open, czyli siatkówka plażowa.

Radny  Jacek  Bogusławski zapytał  czy  nurkowie  planują  sprzątanie  naszego  jeziora  przed 

sezonem.

Dyrektor MOSiR-u potwierdził, że sprzątane będzie zarówno jezioro Płocie jak i Piaszczyste.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zapytał czy na terenie ośrodka nad jeziorem Piaszczyste nadal 

obowiązuje umowa z Panem O., który prowadzi tam bar. Radny zapytał czy nadal będzie możliwe 

wypożyczenie od MOSiR- u wiaty, która znajduje się nad jeziorem i zorganizowanie imprezy – 

niezależnie od firmy Pana O.

Dyrektor Dariusz Kubicki powiedział, że umowa z firmą Pana O. jest aktualna, a wiata będzie 

wypożyczana na dotychczasowych warunkach – jeśli ktoś będzie sobie życzył catering z firmy Pana 

O. to będzie mógł pod wiatą mieć imprezę z tą firmą, a jeśli ktoś będzie chciał sam zorganizować 

catering to będzie mógł skorzystać z wiaty i z takiego rozwiązania. Dyrektor przypomniał, że na 

terenie ośrodków nie można spożywać alkoholu.

Prezydent  Piotr  Głowski odnosząc  się  do  tematu  przetargu  na  domki  na  terenie  „Płotek”, 

powiedział,  że  po  wygranym  przetargu  należy  wpłacić  minimum  25%  wylicytowanej  kwoty,

a resztę można rozłożyć na raty do 25 lat.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr VI/69/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 9.

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu ochrony środowiska dla Gminy Piła na lata 2014 – 

2018"  omówiła  Lidia  Plewa,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej

i Mieszkaniowej.

Dyrektor  Plewa powiedziała,  że  projekt  programu  przedstawi  Dorota  Mikołajewska  z  firmy 

EkoPerfekt, która przygotowała ten projekt.

Dorota Mikołajewska przedstawiła prezentację.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  jest  to  bardzo  ważny  program  i  zapytał  autorkę 

opracowania jak ocenia stan ochrony wód i powietrza, a także poziom hałasu w Pile, na tle innych 

miast.

Dorota Mikołajewska powiedziała, że, jej zdaniem, stan ochrony środowiska na terenie Gminy jest 

dobry,  a  szczególnie  stan  wód powierzchniowych  nie  budzi  żadnych  zastrzeżeń.  Przekroczenia 

poziomów,  dotyczące  wód  podziemnych  mogą  wynikać  z  naturalnych  procesów  rozkładu

i  mineralizacji  poszczególnych  substancji  organicznych.  W  przypadku  jakości  powietrza  są 

przekroczenia, dotyczące okresu zimowego, kiedy ma miejsce intensywne opalanie węglem, ale są 

to jednorazowe – 24 godzinne przekroczenia. W przypadku hałasu, w porównaniu do innych miast 

tej samej wielkości, nie jest on na wysokim poziomie.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że,  jako  jedno  z  nielicznych  miast  w  Wielkopolsce, 

wprowadziliśmy program KAWKA i Gmina będzie już w tym roku korzystać z tego programu. Jest 

to program umożliwiający m.in. termomodernizację budynków. W opracowaniu mamy w tej chwili, 

uzupełniający do programu dzisiaj przyjmowanego, program gospodarki niskoemisyjnej, który to 

program umożliwi  nie  tylko  Gminie  ale  i  podmiotom działającym gospodarczo,  pozyskiwanie 

środków z różnego rodzaju źródeł zewnętrznych, ze środków unijnych, z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. To są projekty, które na najbliższe lata dają nam szansę 

na zmianę jakościową w tych obszarach, które jeszcze dzisiaj wymagają poprawy.
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Radny Błażej Parda powiedział, że w ubiegłym roku w lutym – 18 na 28 dni była przekroczona 

norma dotycząca pyłu PM10 – i to jest zdecydowanie za dużo. Radny dodał, że rozumie, że to jest  

okres zimowy, ale czasami ta norma była przekraczana wielokrotnie. W tym roku, w lutym, przez 

ponad połowę dni mieliśmy przekroczenie normy dotyczącej tego pyłu. Radny Błażej Parda dodał, 

że w Pile nie mierzy się poziomu pyłu PM5 i PM1, których poziom pewnie także jest przekroczony.  

Może należy pomyśleć, żeby zbadać powietrze pod kątem zanieczyszczenia tymi niemierzonymi 

pyłami.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że nigdy pocieszeniem nie jest to, że gdzieś jest gorzej, ale 

nasze  wskaźniki  na  tle  innych  miast  wyglądają  bardzo  dobrze.  Prezydent  dodał,  że  większość 

terenów zurbanizowanych ma kłopoty związane z zanieczyszczeniami, a wynikają one, w dużej 

mierze,  jeszcze  z  pewnych  nawyków  związanych  z  opalaniem  w  piecach  –  należy  nad  tym 

pracować – a temu będą służyły m.in.  pieniądze na wymianę instalacji,  żebyśmy w przyszłości 

mogli powiedzieć, że z każdym rokiem jest wyraźna poprawa.

Dyrektor  Lidia  Plewa powiedziała,  że  na  żadnej  stacji  pomiarowej,  a  pomiary  wykonuje 

Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska, nie jest mierzony poziom pyłu, o którym mówił radny 

Parda. W ramach monitoringu wykonywany jest pomiar pyłu PM10 i PM2. Dyrektor dodała, że 

ilość dopuszczalnych dni z przekroczeniami poziomu pyłu PM10 wynosi 35 dni w ciągu roku.

Radny Błażej  Parda powiedział,  że  jeśli  porównamy Piłę  do  Warszawy czy do  Krakowa,  to 

oczywiście  jesteśmy  w  trochę  lepszej  sytuacji,  bo  mamy  trochę  czystsze  powietrze,  ale

w porównaniu do miast o podobnej wielkości to jest średnio, a czasem nasze powietrze jest trochę 

gorsze. Radny powiedział też, że w Pile chyba nie mierzymy poziomu pyłu PM2.5.

Dyrektor Lidia Plewa odpowiedziała, że w tej chwili nie jest mierzony poziom pyłu PM2.5, bo 

jest modernizowana stacja automatyczna, ale, generalnie, w poprzednich latach był mierzony i po 

modernizacji stacji, będzie również mierzony.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr VI/70/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 10.

Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Miasta Piły na 

zabiegi sterylizacji i kastracji psów i kotów z terenu Miasta Piły zreferowała Lidia Plewa, zastępca 

dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że bardzo dobre jest to, że nasi mieszkańcy mogą skorzystać

z  usług  dowolnego  lekarza  weterynarii.  Radny  podkreślił  też,  że  bardzo  ważna  jest  kolejność 

działań – najpierw występujemy z odpowiednim wnioskiem do Urzędu Miasta, a dopiero potem 

umawiamy się z weterynarzem. Radny Paweł Dahlke powiedział też, że, jego zdaniem, 16 tysięcy 

zabiegów przeprowadzonych w pierwszym roku obowiązywania tego przepisu, to jest bardzo dużo, 

bo to był pierwszy rok i trzeba też się liczyć z oporem społecznym wobec tego zabiegu – potrzebna 

jest większa świadomość społeczeństwa na ten temat.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że jeśli zostaną środki, to można pomyśleć o czipach 

dla psów.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że  z omawianym tematem wiąże się  problem kosztów 

utrzymania schroniska dla zwierząt – kwota około miliona złotych. Radny zapytał jaki jest udział 

ościennych miast, gmin, całego powiatu – w kosztach utrzymania tego schroniska.

Dyrektor Lidia Plewa odpowiedziała, że każda gmina płaci za swoje psy, a my – jako gmina – 

niestety przodujemy w ilości zwierząt. Dyrektor dodała, że praktycznie nie ma takiego dnia, żeby 

nie były zbierane bezdomne zwierzęta z terenu Gminy.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała nr VI/71/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 11.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Wałeckiej i Suchej omówiła Iwona Wojtecka, dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr VI/72/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 12.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Wałeckiej  i  Zalewu  Koszyckiego  omówiła  Iwona 

Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor Wojtecka powiedziała, że zgłasza dwie autopoprawki. W załączniku graficznym do tej 

uchwały jest błąd – zamiast ul. Podgórnej powinna być ul. Pogodna. Poza tym w tytule uchwały 

zamiast „ulic Wałeckiej” powinno być „ulicy Wałeckiej”.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę, wraz z autopoprawkami, jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr 

VI/73/15 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 13.

Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły

w rejonie Gładyszewa wraz z listą nieuwzględnionych uwag omówiła Iwona Wojtecka, dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący zarządu  osiedla  Gładyszewo powiedział,  że  zarząd 

osiedla  Gładyszewo składał  wielokrotnie  uwagę do projektu  tego planu.  Uwaga dotyczyła  linii 

nieprzekraczalnych wzdłuż granic bocznych działki. Ta linia jest określona na odległość 5 metrów 

od  granic  działki,  natomiast  zarząd  wnosił,  żeby  znieść  ten  zapis  i  wprowadzić  dopuszczenie 

odległości  określonej  ustawowo  –  to  może  być  półtora  metra,  trzy  metry  czy  cztery  metry. 

Mieczysław Karpiński dodał, że obecnie, w granicach osiedla, jest realizowany jeden z elementów 

budżetu obywatelskiego – to jest teren boisk sportowych i wprowadzenie tego typu ograniczenia

– 5 metrów – powoduje, że budynek, który będzie realizowany na tym terenie w przyszłości – 

będzie  przesunięty  ku  środkowi  tego  terenu  i  w  pewnym  sensie  ograniczy  możliwość 

zagospodarowania  tego  terenu.  Mieczysław  Karpiński  dodał,  że  chciałby  podziękować  za 

uwzględnienie uwagi, którą zarząd również wniósł i za wprowadzenie jej do projektu planu.

Rafał Zdzierela: zarządził głosowanie ws. uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Dyrektor  Iwona  Wojtecka powiedziała,  że  prosi  o  przegłosowanie  po  kolei  wszystkich 

załączników.

Rafał  Zdzierela powiedział,  że,  faktycznie,  w pierwszej  kolejności  Rada będzie  głosować  ws. 

załączników.
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Głosowanie ws. załącznika nr 4.:

Radni przyjęli załącznik 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3.:

Radni przyjęli załącznik 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2.:

Radni przyjęli załącznik 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie uchwały wraz z załącznikami:

Radni  podjęli  uchwałę  19  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się”  -  uchwała  nr 

VI/74/15 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 14.

Projekt uchwały w sprawie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

miasta Piły wraz z listą nieuwzględnionych uwag omówiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie, a w sprawie uwagi, której 

nie uwzględnił Prezydenta był jeden głos wstrzymujący się.

Mieczysław  Karpiński,  przewodniczący zarządu  osiedla  Gładyszewo powiedział,  że  wniósł 

przedmiotową uwagę ponownie. Mieczysław Karpiński powiedział, że zastrzeżenie dotyczy tego, 

że omawiany teren jest obszarem, który powinien być chroniony w zakresie krajobrazowym, są to 

tereny  o  skomplikowanych  warunkach  gruntowo  –  wodnych,  stąd  spostrzeżenie,  że  może  to 

skutkować negatywnym wpływem na stan istniejącego osiedla i zabezpieczeń gospodarki wodami 

roztopowymi  i  opadowymi.  Wprowadzenie  zabudowy  na  terenie,  o  którym  mowa,  może 

spowodować zwiększenie kosztów z zakresie zabezpieczeń technicznych. Przewodniczący zarządu 

osiedla  Gładyszewo powiedział,  że  zgłoszona uwaga nie  dotyczy w ogóle zabudowy w rejonie 

Gładyszewa, przedmiotem uwagi jest natomiast teren, który jest określony w studium jako teren 
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oznaczony symbolem OP – czyli mający charakter przyrodniczy. Tak się składa, że akurat w rejonie 

Gładyszewa dopuszcza się zabudowę na terenie z oznaczeniem OP – jest to pewien wyłom i stąd 

stanowisko zarządu osiedla.

Radny Paweł Dahlke poprosił o uszczegółowienie likwidacji jednego, a wprowadzenia nowego 

miejsca  pod handel  wielkopowierzchniowy.  Radny zapytał  co spowodowało  zmianę  lokalizacji, 

dlaczego ogranicza się tę możliwość na Bydgoskim Przedmieściu, a wprowadza się nowe miejsce 

przy al. Wojska Polskiego.

Dyrektor  Iwona  Wojtecka powiedziała,  że  zmiana  lokalizacji  wynika  z  rozstrzygnięcia 

Prezydenta. Lokalizacja na al. Wojska Polskiego dotyczy terenu przed ogródkami działkowymi po 

prawej  stronie,  to  miejsce,  gdzie  będzie  przeprowadzone  łączenie  komunikacyjne  al.  Wojska 

Polskiego z drogą S10. Teren Bydgoskiego Przedmieścia w klinie pomiędzy istniejącą obwodnicą, a 

drogą S10 zostanie wyłączony spod lokalizacji handlu wielkopowierzchniowego.

Radny Paweł Dahlke zapytał ponownie co powoduje, że nowa lokalizacja jest lepsza.

Dyrektor  Iwona  Wojtecka odnosząc  się  do  wypowiedzi  przewodniczącego  zarządu  osiedla 

Gładyszewo Mieczysława Karpińskiego, powiedziała, że teren, którego dotyczy wniesiona uwaga 

jest w terenach przyrodniczych, ale to nie znaczy, że jest on wyłączony z zabudowy.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że prace nad studium trwały od 2011 roku, co opisuje zakres 

tego opracowania. Studium pokazuje w jaki sposób Miasto będzie wyglądało za kilkadziesiąt lat. 

Decyzje w sprawie likwidacji dwóch obszarów przeznaczonych na handel wielkopowierzchniowy

i zamiany na teren w rejonie al.  Wojska Polskiego jak i  ta  związana z  zabudową ekstensywną

w rejonie Gładyszewa oparte są na przekonaniu wszystkich osób uczestniczących w pracach, że 

Miasto potrzebuje przestrzeni do rozbudowy i przestrzeń na osiedlu Gładyszewo daje możliwość 

racjonalnego  zagospodarowania  bez  naruszania  praw  przyrody.  Prezydent  przypomniał,  że  na 

środku tego obszaru, przeciętego granicą między gminami, powstaje duże osiedle. Odnosząc się do 

uzasadnienia likwidacji możliwości działalności związanej z handlem wielkopowierzchniowym na 

terenie  Bydgoskiego Przedmieścia,  Prezydent  powiedział,  że  od  wielu  lat  mówi  już  o  tym,  że 

przesunięcie handlu w tamten rejon, poza Miasto, doprowadzi do kłopotów cały handel w Pile, bo 

dla  osób  przyjeżdżających  spoza  Miasta  będzie  kierunek  ciążenia  w  tamtą  stronę,  a  mamy 

zamierzenia  związane  z  przebudową  i  zmianą  układu  komunikacyjnego  centrum  Miasta, 

intensyfikacją wielu terenów, które dzisiaj  chcemy wykorzystywać gospodarczo. Pojawia się od 

czasu  do  czasu  zainteresowanie  firm,  które  chciałyby zainwestować  w  działania  związane  np.
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z budownictwem, firm specjalizujących się w handlu towarami do domu i ogrodu i chcemy, żeby 

były one skoncentrowane na terenie Miasta.

Głosowanie ws. załącznika nr 5.:

Radni przyjęli załącznik 16 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się”.

Głosowanie uchwały:

Radni podjęli uchwałę 16 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących się”  - uchwała nr 

VI/75/15 stanowi załącznik do protokołu.

Prezydent  Piotr  Głowski podziękował  Radnym  za  przyjęcie  dokumentu.  Szczególne  słowa 

podziękowania za lata pracy, skierował Prezydent do zespołu kierowanego przez Tomirę Łęską-

Oleszak.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 15.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. 

Ogrodowej  w  Pile  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr VI/76/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 16.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu lokali użytkowych wraz z udziałami w nieruchomościach wspólnych na rzecz najemców 

zreferowała Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr VI/77/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 17.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy 

omówiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr VI/78/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 18.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. 

Krzywej w Pile zreferowała Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

17



Glosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr VI/79/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 19.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  udziału  w  nieruchomości  wspólnej 

położonej  przy  ul.  Roosevelta  16-18  w  Pile  wraz  z  jednoczesną  sprzedażą  udziału  w  gruncie 

omówiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr VI/80/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 20.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Wiosny 

Ludów w Pile zreferowała Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr VI/81/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

18



Ad 21.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej przy Al. Wojska 

Polskiego w Pile omówiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Glosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr VI/82/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 22.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargów nieruchomości położonych przy ul. 

Walki  Młodych  w  Pile  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że tereny oznaczone na załączonej mapie numerami: 120, 23, 

123,  26/2  i  27/10  to  są  tereny  podmokłe  i  zapytała  czy  jeżeli  ktoś  kupi  jedną  z  działek 

wymienionych w projekcie  i  będzie chciał  mieć dostęp do rzeki,  to czy te wymienione działki 

„idące w dół” będą mogły być dzierżawione.

Dyrektor Julita Mudyna odpowiedziała, że są to tereny, które zgodnie z planem miejscowym są 

przeznaczone  pod  zieleń,  więc  nie  będą  przeznaczone  do  sprzedaży,  ale  korzystanie  w formie 

czasowej na zasadzie umowy dzierżawy będzie możliwe.

Glosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr VI/83/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 23.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2015 – 

2024 przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik  zgłosiła  ustną  autopoprawkę  do  projektu  uchwały,  do  publikatora  rozporządzenia 

Ministra  Finansów ws.  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  jednostki  samorządu terytorialnego – 

publikator  jest  z  roku 2015,  pod pozycją 92.  Kolejna autopoprawka dotyczy załącznika nr  1  –

w wierszu  2015,  w kolumnie  12.3.2,  w której  mamy wydatki  bieżące  na  realizację  projektów 

wynikających wyłącznie z zawartych umów jest wpisana kwota 5 805.524,00 złote, a powinno być 

209.117, natomiast kwota 5 805.524,00 powinna być wpisana w wierszu 2015 w kolumnie 12.4.

W załączniku nr 2, w ramach przebudowy ul. 14 Lutego wraz z odcinkiem ul. 11 Listopada, okres 

obowiązywania tego przedsięwzięcia wpisany jest w lata 2012 – 2014, a powinno być do roku 

2015. Korekty te – powiedziała  Skarbnik – wynikają przede wszystkim z aktualizacji  systemu, 

który nie zaktualizował w tym zakresie zmian wprowadzonych w styczniu.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta 

poinformowała Radnych, że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że cieszy go to, że szkoła podstawowa nr 7 doczeka się hali 

sportowej. Radny powiedział, że jeśli taka sama kwota jest przeznaczona na dwie różne hale, to 

pewnie  chodzi  o  typową halę.  W związku z  tym,  jeśli  nic  jeszcze  nie  zostało  w tym temacie 

zrobione, to Radny chciałby poprosić, żeby te hale były stworzone konkretnie dla poszczególnych 

szkół.  Szkoła  podstawowa  nr  7  ma  określony  styl  i  zdaniem radnego  Pyziaka,  hala  sportowa 

mogłaby  nawiązywać  stylistycznie  do  budynku  –  i  wątpliwe  jest  czy  wystarczy  na  to  kwota

3  milionów  600  złotych.  Radny  poprosił  też,  żeby  w  momencie  podjęcia  budowy  tej  hali

i wyłonienia projektanta, była możliwość, aby Komisja Spraw Społecznych i osoby mające na co 

dzień kontakt ze sportem i nauczyciele prowadzący zajęcia wychowania fizycznego w tej szkole – 

mieli  możliwość  konsultowania  projektu  na  etapie  jego  przygotowania,  a  nie  tak  jak

w jednej ze szkół, gdy nauczyciele zobaczyli salę gimnastyczną w chwili oddania jej do użytku. 

Nauczycie wiedzą najlepiej  co jest  najważniejsze w salach sportowych – nie  powierzchnia,  ale 

część socjalna. W typowych halach sportowych są najczęściej dwie szatnie. W szkole podstawowej 

nr  1  odbywa  się  tak  dużo  imprez  sportowych,  bo  jest  tam 7  szatni.  Radny Zbigniew  Pyziak 

powiedział też, że w WPF jest wpisana druga część modernizacji stadionu przy ul. Żeromskiego. 

Na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych Radny pytał dyrektora Dariusza Kubickiego o obiekt 

treningowy i usłyszał, że znowu planuje się bieżnię typu „fajka” czyli taką jak bieżnia w zespole 
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szkół nr 2 na osiedlu Jadwiżyn. Radny na koniec swojej wypowiedzi powiedział, że prosi, żeby nie 

budować bieżni w takim kształcie, bo ośmieszymy się tym w całej Polsce.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  konsultacje  prowadzone  z  nauczycielami  są 

oczywistością,  natomiast  Radni  nie  muszą  koniecznie  uczestniczyć  w  tych  konsultacjach,  bo 

nauczyciel, który na miejscu prowadzi zajęcia wie najlepiej jakie są potrzeby. Takie konsultacje są 

prowadzone na każdym etapie, w przeciwieństwie do tego, co było kiedy były poprzednie władze 

miasta, które nie wpuściły tych, którzy powinni doradzać, bo taką Prezydent ma wiedzę, na teren 

budowy jednego z obiektów, który będzie prawdopodobnie wymagał modernizacji. Odnosząc się do 

pozostałych obiektów, Prezydent podkreślił, że jest pewien, że będziemy mieć obiekt, którego już 

dzisiaj można nam zazdrościć.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zapytał czy budowa sali sportowej i boiska przy zespole szkół  nr 

3 będzie poprzedzona zmianą miejscowego planu zagospodarowania.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że tak, dlatego też część dokumentacyjna i wykonawcza jest 

przełożona – trzeba zmienić plan i trochę jeszcze powiększyć tę przestrzeń. Prezydent dodał, że 

kolejne w planach są: zespół szkół nr 1 i szkoła podstawowa nr 12.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  byłby  bardziej  ostrożny  w  „huraoptymizmie”,  bo 

karykaturalne rozwiązanie przytaczane przed chwila przez radnego Pyziaka dotyczy zespołu szkół 

nr 2 – zadania realizowanego przez obecne władze. Radny Dahlke poprosił o rozwinięcie informacji 

dotyczącej  decyzji  o  rozbudowie  Aquaparku.  Radny  powiedział,  że  jest  to  dla  niego  o  tyle 

niekomfortowa sytuacja,  że  najpierw była  zwołana  konferencja,  na  której  mówiono  o  planach,

a dopiero kilka dni później jest sesja Rady Miasta, na której Rada Miasta – tak naprawdę – ten plan 

ma zatwierdzać. Paweł Dahlke dodał, że Rada Miasta jest ciałem uchwałodawczym, stanowiącym 

prawo.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  karykaturalne  inwestycje,  to  Prezydent 

myślał o gimnazjum nr 4, bo trzeba będzie przebudować salę gimnastyczną. Odnośnie do zespołu 

szkół nr 2, Prezydent powiedział, że tam były bardzo wysokie oczekiwania w stosunku do obiektu, 

który w ocenie władz – nie jest potrzebny szkole. Nawiązując do tematu konferencji i poruszanych 

na  niej  tematów,  to  Prezydent  nie  zgadza  się  z  tym,  że  powiedziano  wtedy  po  raz  pierwszy

o temacie. Prezydent już cztery albo pięć lat wcześniej mówił o tym, że obiekt Aquaparku został 

wybudowany nie tam gdzie trzeba, bo powinien być na osiedlu Górnym i uzupełniać istniejącą tam 

infrastrukturę, ale nawet jeśli jest tam gdzie jest, to na pewno jest za mały. Nie było możliwości, 
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żeby w pełni racjonalnie wykorzystać ten obiekt – są bardzo duże szatnie, są przestrzenie, które 

można  wykorzystać,  a  brakuje  powierzchni  basenowej  i  rekreacyjnej.  Z  powodu  ograniczenia 

liczby osób, które mogą wejść na teren obiektu, często nie wpuszczamy ludzi i tracimy pieniądze. 

Chodzi o to, żeby zmienić tę sytuację. Prace będą trwały przez kolejne lata. Prezydent podkreślił 

też, że nie odbiera się nikomu możliwości zagłosowania na „nie” i dodał, że mieszkańcom należy 

się rzetelna informacja. Piotr Głowski powiedział, że podjęcie decyzji o rozbudowie jest oczywiste 

w  kontekście  planów  dotyczących  likwidacji  pływalni  „Wodnik”.  Teraz  trzeba  wykorzystać 

możliwości jakie daje Aquapark. Prezydent dodał, że chodzi o znalezienie równowagi pomiędzy 

liczbą osób, które będą mogły korzystać z obiektu, wpływami, które pozyskamy, a ograniczaniem 

wydatków, bo dzisiaj do obydwu obiektów dopłacamy. Liczymy na to, że sytuacja się zmieni o tyle, 

że dopłata do Aquaparku będzie oczywiście potrzebna,  ale to co dzisiaj  przeznacza MOSiR na 

utrzymanie „Wodnika” będzie można przeznaczyć na inne działania.

Radny Zbigniew Pyziak odnośnie do zespołu szkół nr 2, powiedział, że 3.200 tysięcy, zapisane na 

drugi etap budowy obiektów sportowych w tym zespole szkół, to nie były środki na wyrost, bo to 

jest  największa  pilska  placówka oświatowa.  Gdyby nie  decyzja,  na  pierwszej  sesji  poprzedniej 

kadencji,  o zdjęciu tej  kwoty,  to mielibyśmy w roku 2011 obiekt sportowy, dzięki któremu nie 

byłoby konieczne wyjeżdżanie np. do Złotowa na zawody rangi miejskiej czy powiatowej. Radny 

powiedział też, że widać gorszą kondycję czwartków lekkoatletycznych, a jest to spowodowane – 

zdaniem Radnego – brakiem stadionów.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  plan  zbudowania  obiektów  sportowych  w  dwóch 

pilskich szkołach należy odbierać tylko pozytywnie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły poprosił  radnego  Lucjana  Sutkowskiego  o  przerwanie 

wypowiedzi.  Rafał  Zdzierela  wyjaśnił,  że  sesja  jest  transmitowana,  a  od  kilku  minut  jest  to 

niemożliwe z powodów technicznych. Przewodniczący zarządził kilkuminutową przerwę.

Przewodniczący wznowił obrady.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że jednym z elementów naszego przyszłego budżetu ma 

być  rozbudowa  Aquaparku  i  wszystko  za  tym  przemawia,  nie  tylko  ekonomia,  ale  przede 

wszystkim potrzeby – brak miejsca do pływania. Nie jest przypadkiem, że w tej chwili mieszkańcy 

Piły  korzystają  z  pływalni  w  Wałczu  i  w  Kaczorach.  Radny Szutkowski  dodał,  że  ma  pewną 

wątpliwość, którą chciałby poddać pod rozwagę na przyszłość. Jeśli wybudujemy kolejną nieckę na 

terenie Aquaparku i w tym samym czasie zlikwidujemy pływalnię „Wodnik”, to sytuacja w zakresie 
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zatłoczenia  nie  ulegnie  poprawie.  Radny  powiedział,  że  należałoby  się  zastanowić  czy  nie 

zachować przez jakiś czas niecki w „Wodniku” do czasu wybudowania kolejnej pływalni na osiedlu 

Górnym. Godne podkreślenia – zdaniem Radnego – jest także to, że te przedsięwzięcia będą mocno 

wsparte środkami z budżetu marszałkowskiego.

Radny  Ryszard  Małecki powiedział,  że  mieszkańcy  osiedla  Górnego,  tak  wyróżnionego 

przyszłymi  inwestycjami  sportowymi,  wiedzą  o  tych  zadaniach  przynajmniej  już  od  września 

ubiegłego  roku,  bo  rada  osiedla  miała  „pewne  przecieki”  dotyczące  Wieloletniej  Prognozy 

Finansowej. Radny Małecki dodał, że wspomina o tym, żeby zlikwidować wrażenie, że Prezydent 

mówił o tych sprawach po raz pierwszy na przytaczanej konferencji prasowej.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że bardzo go cieszy, że na osiedlu Górnym powstaną nowe 

obiekty sportowe. Radny podkreślił działania wszystkich mieszkańców, którzy angażują się w prace 

na rzecz osiedla, w budżet obywatelski.

Radny Paweł Jarczak powiedział, że wprowadzamy do budżetu, z nadwyżek, dwie inwestycje, 

które są społecznie oczekiwane i  jeszcze nie  wbiliśmy łopaty,  a  już widzimy problemy.  Radny 

powiedział  –  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego  Pyziaka  –  że  jest  dyrektorem szkoły i  nie 

wyobraża sobie, żeby pracujący w tej szkole nauczyciele wychowania fizycznego decydowali o tym 

jaka ma być sala gimnastyczna. Od tego jest kierownik jednostki, żeby konsultował z pracownikami 

jak to ma wyglądać i przekazywał inwestorowi uwagi dotyczącego tego projektu.

Glosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała nr VI/84/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 24.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2015  rok  przedstawiła  Ewelina 

Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta 

poinformowała Radnych, że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

23



Radny Paweł Dahlke powiedział, że po raz kolejny przekazujemy pół miliona złotych na Inwest-

Park, który funkcjonuje już od jakiegoś czasu. Radny powiedział, że dobrze by było gdyby można 

było otrzymać informację o efektach działania Inwest-Parku i Inkubatora Przedsiębiorczości.

Skarbnik Gminy powiedziała, że jeśli chodzi o dokapitalizowanie spółki Inwest-Park, to wynika 

ono z uchwały, którą Rada podjęła 29 listopada 2011 roku. Uchwała dotyczyła przystąpienia do 

realizacji  programu  związanego  z  przystąpieniem  i  realizacją  Pilskiego  Inkubatora 

Przedsiębiorczości,  a  sama  uchwała  dotyczyła  obciążenia  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Dąbrowskiego 8. Na tej podstawie Inwest-Park mógł przystąpić do tego programu, pozyskać środki 

zewnętrzne, pozyskując też środki na ten cel w ramach przychodów zwrotnych. Inkubator rozpoczął 

funkcjonowanie w ubiegłym roku i  dopóki nie zacznie on w pełni działać,  Rada będzie spółkę 

dokapitalizowywać.

Beata  Dudzińska,  zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły powiedziała,  że  Inkubator  rozpoczął 

niedawno  działalność,  a  już  może  się  pochwalić  wydarzeniami  gospodarczymi  takimi  jak  np. 

Subregionalne  Targi  Pracy,  konferencje  o  charakterze  gospodarczym  i  wynikami  dotyczącymi 

podjętych już działalności gospodarczych. Prezydent  powiedziała,  że życie tętni tu na co dzień

i chodzi o to, żeby tak wykorzystywać to miejsce, żeby nie tylko młodzi ludzie ale i inni odbierali to 

miejsce  – ten  Inkubator  –  jako centrum biznesowe,  w którym można rozmawiać  na wszystkie 

tematy gospodarcze.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że rozumie to o czym mówiła prezydent Dudzińska, ale miliony 

złotych przeznaczone na targi i konferencje to trochę sporo. Dlatego Radny poprosił o konkretną 

odpowiedź na temat  Inkubatora Przedsiębiorczości,  wynajętych powierzchni,  ile film korzystało

i ile korzysta ze wsparcia oraz jakiego rodzaju to jest wsparcie. Radny Paweł Dahlke dodał, że nie 

oczekuje odpowiedzi już dzisiaj, ale chciałby, żeby to była konkretna odpowiedź.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że takie dane były wcześniej  przedstawiane przez prezes 

Inwest-Parku  Joannę  Banach,  ale  zostanie  przygotowana  taka  informacja.  Dzisiaj  można 

powiedzieć,  że  strefa  biznes  jest  wynajęta  w 80%. Jeśli  chodzi  o  strefę,  w której  firmy mogą

w pierwszym okresie znaleźć miejsce do założenia działalności gospodarczej, są one dotowane,

a w związku z tym z założenia wiadomo, że w takich miejscach jak Inkubator pewne koszty ponosi 

społeczeństwo, dając szansę młodym firmom. Jeśli  do tego dodamy oczywisty walor w postaci 

wykorzystania  straszących  do  tej  pory  przestrzeni,  to  jest  to  wystarczający  argument,  żeby 

powiedzieć,  że  jest  to  dobry  interes.  Dofinansowanie,  które  uzyskaliśmy z  zewnątrz,  również 

pokazuje, że instytucje finansujące uznały ten projekt za dobry. Na koniec Prezydent powiedział, że 
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kilka milionów, które wykorzystaliśmy podczas tego projektu, są objawem naszej gospodarności, 

bo tego typu inkubatory,  które  powstały w innych miastach,  z  reguły,  kosztowały kilkadziesiąt 

milionów złotych, a spełniają zbliżone role.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że powinniśmy się przygotować 

na  kolejny transfer,  chociażby w perspektywie  wejścia  nowego  Wielkopolskiego  Regionalnego 

Programu  Operacyjnego,  w  którym  mamy  zapisane  środki  wsparcia  przedsiębiorczości

i infrastruktury na rzecz rozwoju gospodarczego.

Glosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała nr VI/85/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 25.

Raport  dotyczący  wykonania  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  i  Gminnego 

Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  oraz  efektów  ich  realizacji

w  Gminie  Piła  w  2014  r.  zreferowała  Ewa  Hołubiec,  dyrektor  Ośrodka  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Pile.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, poinformował Radnych, 

że Komisja nie głosowała ws. raportu.

Radna Teresa  Kasior powiedziała,  że  programy zajęć  profilaktycznych  są  bardzo  różnorodne

i docierają do tych, którzy ich najbardziej potrzebują. Radna podziękowała za włączanie się ośrodka 

do działań organizacji pozarządowych i propagowaniu treści profilaktycznych.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  w  punkcie  5.  raportu,

w odniesieniu do uzyskanych efektów, jest m.in. zapis: „Zmniejszenie rozmiarów naruszenia prawa 

(spożywanie, nabywanie) alkoholu  w  szczególności przez osoby niepełnoletnie”. Przewodniczący 

podkreślił, że mimo tego, że jest to trudna walka, to nie na każdym polu ją przegrywamy i wysiłki 

także OpiRPA-y przynoszą efekty.
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Ad 26.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Radny  Piotr  Smagur przedstawił  interpelację.  Tekst  interpelacji:  „Po  przeczytaniu  artykułu

w  „Tygodniku  Nowym”  z  3  marca  2015  r.  pod  tytułem  „Jeden  o  drogach,  drugi  o  ideach” 

postanowiłem wrócić do tematu mojej interpelacji z 29 grudnia 2014 r., w której Panu Prezydentowi 

postawiłem konkretne pytanie: „Czy i kiedy doczekamy się trwałego utwardzenia np. polbrukiem, 

ulic:  Brukowej,  Suchej  i  Podleśnej,  przynajmniej  w  obszarze  granic  ich  zamieszkania,  aby 

ostatecznie  zamknąć  sprawę  ulic  położonych  w  tej  części  Koszyc”.  Odpowiedź  Prezydenta

z 19 stycznia 2015 r. zajęła aż całą kartkę, natomiast zajęcie stanowiska, co do zadanego pytania 

ledwie 4 linijki, w których czytamy m.in., że „zgłaszane przez radnych i Rady Osiedli propozycje 

są  zawsze  przedmiotem wnikliwych  analiz  przy  tworzeniu  budżetu  na  kolejny  rok.”  I  to  cała 

odpowiedź w temacie zadanego pytania! W dalszej części pan Prezydent pisze o wykonanych już 

inwestycjach  na  Koszycach,  jak  i  tych  przewidzianych  do  realizacji  w 2015 r.,  które  m.in.  są 

efektem głosowania mieszkańców w ramach budżetu  obywatelskiego.  A już na koniec zachęca 

mnie „do szerzenia idei społeczeństwa obywatelskiego i namawiania mieszkańców do włączania się 

w działanie na rzecz zgłoszenia i wyboru najpilniejszych zadań mogących zakwalifikować się do 

realizacji na kolejne lata”. Aby udzielić bardziej jednoznacznej odpowiedzi na moje pytanie Pan 

Prezydent mógł wcześniej  zajrzeć do „Protokołu z posiedzenia zespołu opiniującego w sprawie 

wyboru projektów do konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego Miasta Piły na 

2015  rok  realizowanego  w  ramach  projektu  „Decydujmy  razem”,  z  lipca  2014  r.,  z  którego 

dowiadujemy  się,  że  inwestycje  na  ulicach,  o  których  pisałem,  nie  mogły  być  poddane  pod 

głosowanie  mieszkańców  w  ramach  budżetu  obywatelskiego  gdyż  zostały  z  tego  programu 

usunięte, ponieważ według zespołu m.in. koszt każdej z nich przekracza 300.000 złotych. I gdzie tu, 

Panie  Prezydencie,  szansa  dla  mieszkańców  tych  ulic  na  sugerowany  przez  Pana  budżet 

obywatelski, jak i zasadność szerzenia wśród nich wspomnianych przez Pana idei??? Natomiast, co 

do  podanych  w  protokole  wysokość  kosztów  tych  inwestycji  zakładam,  że  zespół  opiniował 

utwardzenie tych ulic na całych ich długościach. Jeszcze raz chcę powtórzyć, że dla poprawy życia 

mieszkańców tych ulic wystarczyłoby je utwardzić tylko w granicach ich zamieszkania, co już na 

starcie powinno zmniejszyć przewidywane koszty o około 60-70%. Na tych ulicach, a także innych, 

jak dotąd nieutwardzonych na Koszycach, o które co rok dopomina się Rada Osiedla, od zawsze 

były dziury, błoto czy unoszące się tumany kurzu, więc spróbujmy zmienić te warunki, aby przez 

kolejne lata ich mieszkańcy nie czuli się mieszkańcami Piły niższej kategorii! Kończąc stawiam 

wymagane w interpelacji pytanie. Czy jest możliwe, aby Miasto wykonało inwestycje w postaci 

utwardzenia  polbrukiem  części  ulic:  Brukowej,  Suchej  i  Podleśnej  tylko  w  obrębie  ich 
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zamieszkania? I nie pytam tu o konkretne wykonanie inwestycji, tylko o możliwość ich wykonania.  

Jeśli tak, to jak wówczas kształtowałby się ich realny koszt? Zanim jednak dojdzie do trwałego 

utwardzenia pytam również czy jest możliwe wyrównanie tych ulic po zimie, oczywiście w obrębie 

ich zamieszkania, ale jeśli wystarczy środków to może na całej długości ul. Podleśnej, co powinno 

sprawić radość również działkowiczom, dojeżdżającym tamtędy na swoje działki.  A dla  lepszej 

motywacji, co do podjęcia właściwej decyzji, to zapraszam Pana Prezydenta na przejażdżkę tą ulicą 

na  całym jej  odcinku  od  ul.  Koszalińskiej  do  ul.  Wałeckiej,  ale  prywatnym samochodem,  nie 

służbowym! Szkoda służbowego!”.

Ad 27.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radny Jan Ficerman powiedział,  że chce podziękować Prezydentowi za skuteczność działania 

związanego  z  realizacją  budżetu  obywatelskiego.  Na Jadwiżynie,  na  ul.  Śniadeckich,  gdzie  od 

trzydziestu kilku lat w zasadnie nic się nie robiło, rozpoczęły się prace w zakresie realizacji budżetu 

obywatelskiego.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że w Pile jest jeszcze dużo do zrobienia, ale Miasto od lat 

się rozwija i dużo się dzieje w tym temacie. Inwestycja na skrzyżowaniu ulic: Towarowej, Okrzei

i Zygmunta Starego jest krytykowana przez niektórych mieszkańców z tego powodu, że prace tam 

trwają za długo. Pojawiają się pytania o to dlaczego pracuje tam tak niewiele osób, dlaczego nie 

widać  postępów – są  tam zatory komunikacyjne.  Radny powiedział,  że  w tym temacie  można 

oczekiwać dobrego finału. Nikt nie kwestionuje tego, że w Mieście dobrze się dzieje, ale chodzi też 

o czas.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że chciałby się wypowiedzieć w tej samej sprawie. Radny 

powiedział, że osoba mieszkająca przy ul. Towarowej zgłaszała, że mieszkańcy wiedzą, że muszą 

cierpliwie czekać na zakończenie prac, ale mają inny problem. Pojazdy pracujące przy tym zadaniu, 

częstotliwość  ich  przejazdów,  spowodowały  powstanie  dużych  dziur  w  nawierzchni.  Radny 

Bogusławski powiedział, że dobrze by było zwrócić się do firmy wykonującej to zadanie z prośbą

o systematyczne zasypywanie dziur, żeby uchronić poruszające się po tej drodze samochody przed 

uszkodzeniami. Radny Jacek Bogusławski wrócił też do tematu, który poruszał na poprzedniej sesji 

Rady  Miasta.  Radny  prosił  wtedy,  w  imieniu  pilskich  taksówkarzy,  o  postawienie  znaku 

umożliwiającego oczekiwanie na klienta przed galerią VIVO! Radny podziękował za spełnienie 

prośby kierowców taksówek. Radny Bogusławski powiedział, że otrzymał dzisiaj informację z Izby 
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Gospodarczej  Północnej  Wielkopolski  na  temat  konsultacji  dotyczących  projektu  uchwały

w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości. Radny dodał, że przedsiębiorcy mogą zgłaszać 

swoje uwagi i zapytał czy osoby, które nie są związane z Izbą także mogą zgłaszać uwagi oraz 

poprosił o przybliżenie informacji jakie zwolnienia są proponowane, dla kogo, na jakich warunkach 

i od kiedy.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki powiedział,  że  Prezydent  ogłosił  nabór  na  kandydatów  do 

Gminnej  Rady  Działalności  Pożytku  Publicznego  –  trzeciej  kadencji.  Radny  powiedział,  że  – 

zgodnie z tym ogłoszeniem – termin zgłaszania kandydatów upływa 6 kwietnia czyli w drugi dzień 

świąt. Radny Bystrzycki poprosił o potwierdzenie tego terminu.

Prezydent Piotr Głowski odnosząc się do wypowiedzi radnego Piotra Smagura, powiedział,  że

w dokumencie,  o  którym wspomniał  Radny są  dwa  wątki  i  tak  należy  odczytywać  ten  wątek 

związany z budżetem obywatelskim – nie dotyczy on wprost odpowiedzi, ale przy każdej okazji 

staramy się przypominać o budżecie obywatelskim. Odnośnie do idei częściowych robót, prezydent 

Głowski powiedział,  że odpowiedź brzmi: „nie”. Nie prowadzimy prac prowizorycznych, takich 

które  trzeba  będzie  za  chwile  poprawiać.  Jest  to  dużo  bardziej  kapitałochłonne,  każda  z  tych 

przeprowadzanych  inwestycji  kosztuje  w  danym  momencie  więcej,  ale  jak  widać  po  efektach

w Mieście, te prace zmieniają całe fragmenty Piły. Prezydent powiedział, że rejon, o którym mówił 

radny Smagur, wymaga zagospodarowania, ale podobnie jest w przypadku dziesiątki innych miejsc. 

To nie  jest  sytuacja,  która  powstała  wczoraj,  to  są  miejsca,  w których należało  przeprowadzić 

inwestycje kilkanaście lat temu, a wybierano takie a nie inne priorytety działania. Prezydent dodał, 

że nie tylko on, ale wszyscy pracownicy, nie jeżdżą tam samochodami służbowymi, tym bardziej, 

że  nie  ma  nawet  takiej  możliwości,  bo  nie  dysponujemy taką  ilością,  żeby zabrać  wszystkich 

dyrektorów na taki wyjazd – jeździ się prywatnymi rowerami. Te ulice – powiedział Prezydent – 

znamy bardzo  dobrze,  na  niektórych  z  nich  trwają  prace  inwestorów,  co  wpływa  także  na  to

w jakim tempie Miasto podejmuje decyzje. Potrzebne są zmiany infrastrukturalne pod ziemią, m.in. 

zrobienie „deszczówki” i jeżeli uda się to zakończyć, to na pewno będziemy m.in. o tym rejonie  

myśleć, ale w Pile jest więcej takich miejsc, które od lat czekają na swoją kolej. Jedna z takich ulic,  

która, jak się wydawało przez lata nie powstanie – to ul. Orla – jej stan prosił o zmianę, a to nie jest  

ulica  boczna  tylko  taka,  po  której  porusza  się  komunikacja  miejska.  Dzisiaj  trzeba  wybrać 

priorytety  i  ocenić  ile  osób  z  danego  miejsca  korzysta.  Prezydent  powiedział,  że  rozmawiał

z  osobami zarządzającymi nieruchomościami w okolicach ul.  Rodła,  skończyliśmy prace na ul. 

Podchorążych i kusi, żeby połączyć to z fragmentami, które dojdą do budynków mieszkalnych, ale 

jeśli musimy wybierać – a musimy – to wybierzemy remont ul. Bydgoskiej, zrealizujemy to, co jest  

kluczowe dla krwiobiegu Miasta. W pierwszej kolejności będą też realizowane te przedsięwzięcia
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w przypadku których możemy liczyć na dofinansowanie zewnętrzne, bo przed nami być może tylko 

kilka lat, nie ma żadnej gwarancji, że kiedykolwiek taki okres gdy wielomilionowe dotacje będą 

spływać –  jeszcze  się  powtórzy.  Odnośnie  do  ul.  Zygmunta  Starego,  Prezydent  powiedział,  że 

sytuacja  wynika  z  planowania  przez  inwestora  bardzo ostrej  zimy,  co  się  wiąże  z  przestojami. 

Terminy zakończenia są w związku z tym na tyle  jeszcze odległe,  a  również reżim niektórych 

działań związanych z masami bitumicznymi powodują takie wrażenie, że nic się nie dzieje. Mamy 

zapewnienia wydziałów prowadzących te inwestycje jak i inwestorów, że żaden z uzgodnionych 

terminów nie jest zagrożony, a wykonawcy wiedzą, że gdyby próbowali jakoś przeciągnąć roboty

w czasie, to muszą się liczyć z karami.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że chciałby się odnieść do wypowiedzi radnego Jana Ficermana. 

Radny Dahlke powiedział, że pamięta jak wyglądało osiedla Jadwiżyn 30 lat temu, bo wychowywał 

się na tym osiedlu. Dzisiaj robimy ul. Śniadeckich, ale w ciągu ostatnich kilku lat powstała tam 

ulica Fritza Philipsa, al. 500-lecia, zostały uzupełnione ciągi pieszo -jezdne przy ul. Śniadeckich, 

wcześniej przy ul. Dąbrowskiego. Radny dodał, że to są inwestycje, które może on wymienić teraz, 

„z głowy” i nieuprawnione jest powiedzenie, iż na tym osiedlu nic się nie działo przez 30 lat.

Radny Jan Ficerman powiedział: „To znaczy z głowy czyli z niczego”. Radny dodał, że mieszka 

na tym osiedlu od 1991 roku i mówi o swoim miejscu zamieszkania.

Radny Piotr Smagur powiedział, że nie liczył na odpowiedź już dzisiaj i że prosi o odpowiedź na 

piśmie.  Radny dodał,  że  dziwi go,  że  Miasto nie  dopuszcza  prac  na odcinkach ulic  i  odczytał 

odpowiedź Prezydenta „Dodatkowo propozycje mieszkańców do „Budżetu obywatelskiego miasta 

Piły  na  2015  r.”  były  rozpatrywane  i  poddawane  glosowaniu  Pilan.  Z  listy  zadań  poddanych 

konsultacji  zostały wybrane  te  zadania,  które  uzyskały największą  liczbę  głosów.  Do realizacji

w bieżącym roku na osiedlu Koszyce została zakwalifikowana budowa części ul. Nowej i części ul.  

Wspólnej (671 głosów)”.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że  nie  ma żadnego dysonansu w tym temacie.  Mówimy

o zamkniętych fragmentach inwestycji, które da się poprowadzić od jednej ulicy poprzecznej do 

następnej. Jeżeli ulica ma kilometry długości, a nie ma możliwości zrealizowania wszystkiego od 

razu, to dzieli się prace na etapy – ale etapy muszą mieć sens.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  wpłynęło  pismo  od 

Prezydenta,  informujące  o  upływie  drugiej  kadencji  Gminnej  Rady  Działalności  Pożytku 

Publicznego. W związku z tym należy wyznaczyć przedstawicieli  Rady Miasta do tego organu.
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W dotychczasowej Radzie reprezentowali Radę Miasta: Włodzimierz Bystrzycki, Ryszard Małecki

i  Wiesława  Sztaba.  Przewodniczący  powiedział,  że  jeśli  Radni  wyrażą  zgodę,  to  zaproponuje 

reprezentowanie Rady Miasta dotychczasowym przedstawicielom. Na sesji nie ma radnej Wiesławy 

Sztaby, ale – jak powiedział przewodniczący Zdzierela – pytał ją osobiście i wyraziła ona zgodę. 

Przewodniczący zapytał radnych: Bystrzyckiego i Małeckiego czy wyrażają zgodę.

Radny Włodzimierz Bystrzycki wyraził zgodę.

Radny Ryszard Małecki wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał czy są inne kandydatury. W związku z brakiem innych 

kandydatur, Przewodniczący zapytał Katarzynę Paczyńską, radcę prawnego Urzędu czy Rada może 

przegłosować łącznie wszystkie kandydatury.

Mecenas Katarzyna Pieczyńska powiedziała, że najpierw trzeba przegłosować zamknięcie listy

i że nie można głosować łącznie wszystkich kandydatur.

Przewodniczący Rady Miasta Piły postawił wniosek dotyczący zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek ws. zamknięcia listy kandydatów jednogłośnie – 17 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Włodzimierza Bystrzyckiego:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Ryszarda Małeckiego:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Wiesławy Sztaby:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Radny Włodzimierz Bystrzycki raz jeszcze zapytał o termin zgłaszania kandydatur.
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Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że  ostateczny termin zgłaszania  kandydatur  upływa dnia

6 kwietnia 2015 roku, decyduje data wpływu do Urzędu. Zgłoszenia niekompletne lub zgłoszone po 

terminie nie będą rozpatrywane.

Ad 28.

Zamknięcie obrad.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela zakończył obrady VI sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela
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